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CRNA GORA

MINISTARSTVO ODBRANE

PfliLOG:

Broj: 805-8663/18- ̂
Podgorica, 28.9.2018. godine

SKUPSTINA CRNE GORE
gospodin Ivan Brajovic, predsjednik Skupstine -

p n D G O R 1 C A

Dostavliamo odgovor na poslanicko pitanje poslanlka Slavena Radunovica, koje
nam je dostavljeno aktom Skupstine Crne Gore broj 00-61-2/18-127/1 od 16.7.2018.
godine.

S postovanjem,

MINISTAR

mr Predrag Boskovic
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Poslanik Demokratskog fronta, Slaven Radunovic, postavio je ministru odbrane
sljedece poslanicko pitanje:

„Kako ce Vlada postupi u slucaju da predsjednik SAD Donald Tramp istraje u
zahtjevu da Crna Gora, kao punopravna cianica NATO-a, poveca izdatke za vojne
potrebe na 4% BDP?"

S tim u vezi, ministar odbrane daje sljeded

ODGOVOR

Na NATO Samltu u Velsu odrzanom 2014. godine, NATO clanice su postigle dogovor
o odbrambenim izdvajanjima (Defence Investment Pledge), po kojem do 2024.
godine treba da povecaju svoje odbrambene budzete do nivoa od 2% BDP, kao i da
za potrebe modernizacije oruzanih snaga opredijele 20% odbrambenog budzeta.

Na nedavno odrzanom NATO Samltu u Briselu, saveznice su jos jednom potvrdiie
spremnost za vedm Izdvajanjima za potrebe odbrane, svjesni znacaja ravnomjerne
raspodjele tereta I saveznicklh obaveza, a u skladu sa principom solidarnosti, kao
osnovnim stubom Alijanse.

Zahtjev za povecanjem izdvajanja za odbranu u visini od 4% BDP trenutno nije na
dnevnom redu Alijanse, vec se saveznici vode dogovorom iz Velsa. Eventualni
zahtjev predsjednika SAD-a za vedm izdvajanjima bi podrazumijevao najprije
dogovor na nivou Alijanse, tj. morao bi da postojl konsenzus svih 29 cianica.

Crna Gora je i kao partnerska zemlja prepoznala potrebu vedh izdvajanja za potrebe
odbrane, sto je u potpunosti u skladu dogovorom iz Velsa. Sada, kao punopravan
saveznik ostajemo odlucni u namjeri da do 2024. godine dostignemo visinu od 2%
budzetskih izdvajanja za potrebe odbrane. Navedena sredstva ce prevashodno biti
usmjerena na modernizaciju Vojske Crne Gore i jacanje nacionalnih odbrambenih
kapaciteta.


